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P r o t o k ó ł   Nr XXXVI/2022 

Sesji  Rady  Gminy   Tłuchowo   odbytej  w  dniu 26 pździernika 2022 roku 

w sali  konferencyjnej  Urzędu  Gminy  w   Tłuchowie 

  

Obrady  XXXVI  Sesji  Rady  Gminy  Tłuchowo rozpoczęto o godzinie 12.30 odegraniem 

Hymnu Państwowego. 

 

Otwarcia XXXVI Sesji Rady Gminy Tłuchowo dokonała Przewodnicząca Rady Gminy  

– Pani Wioletta Kuczmarska. 

 

Transmisja obrad prowadzona była zgodnie z obowiązującymi przepisami prawa. 

W dalszej kolejności Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, iż w sesji uczestniczy 11 

radnych na ogólny stan 15, a zatem Rada Gminy może obradować i podejmować prawomocne 

uchwały. 

(Listy obecności radnych oraz gości zaproszonych stanowią załączniki nr 1 i 2 do protokołu.) 

  

Proponowany porządek obrad: 

1.  Sprawy organizacyjne. 

2.  Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym. 

3.  Informacja o przebiegu wykonania budżetu gminy za I półrocze 2022 roku. 

4.  Dyskusja. 

5. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Tłuchowo w roku szkolnym   

  2021/2022. 

6.Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) rozpatrzenia petycji, 

b) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których 

właścicielem jest Gmina Tłuchowo oraz warunków i zasad korzystania z tych 

przystanków, 

c) zmieniająca uchwałę w sprawie zasad wynagradzania nauczycieli, ustalenia 

regulaminu wynagradzania, zasad przyznawania nagród ze środków specjalnego 

funduszu nagród, 

d) zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu Gminy Tłuchowo na  rok 2022, 

e) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Tłuchowo na lata 2022-2034. 

7.Sprawozdanie Wójta Gminy z realizacji uchwał Rady Gminy Tłuchowo podjętych 

w okresie od sierpnia 2021 do lipca 2022 roku. 

8.Zapytania i wolne wnioski. 

9.Udzielenie odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski. 

10.Komunikaty. 

11.Zakończenie obrad. 

  

Ad.  pkt 1 a 

Przewodnicząca Rady Gminy zapytała, czy  Radni zgłaszają wnioski w sprawie zmian 

porządku obrad? 
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Nikt nie zgłosił uwag, więc Pani Przewodnicząca stwierdziła, iż Rada Gminy ustaliła 

porządek obrad XXXVI  sesji, według którego będzie obradowała w dzisiejszym dniu. 

(Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do protokołu.) 

 

Ad. pkt  1b 

Przewodnicząca Rady Gminy Tłuchowo zapytała czy Państwo Radni mają uwagi do 

protokołu z XXXV Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Tłuchowo.  

 

W związku z tym, iż nikt nie wnosił uwag, prowadząca obrady poddała pod głosowanie 

Protokół z XXXV Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Tłuchowo.  

 

Protokół z XXXV Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Tłuchowo przyjęty  15 głosami „ za”.  

(Imienny wykaz radnych w sprawie powyższego głosowania stanowi załącznik nr 4 do 

protokołu.) 

 

Ad. pkt 2  

Przewodnicząca Rady Gminy– Wioletta Kuczmarska poprosiła Pana Krzysztofa 

Dąbkowskiego- Wójta Gminy Tłuchowo o przedłożenie sprawozdania z działalności w 

okresie międzysesyjnym. 

 

Pan Krzysztof Dąbkowski- Wójt Gminy Tłuchowo przedłożył Sprawozdanie z 

działalności w okresie międzysesyjnym tj. od  6 września 2022r. do 26 października 2022r. 

 

W trakcie przedstawiania sprawozdania do Sali obrad dołączyło dwóch Radnych. 

Liczba Radnych na sesji -13 

 

Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Kuczmarska Wioletta otworzyła dyskusję nad 

sprawozdaniem Wójta z okresu międzysesyjnego. 

 

W dyskusji udział wzięli: 

Pan Andrzej Pączkowski – przedstawiciel Izby Rolniczej 

Zabrał głos odnośnie klęski suszy. Poinformował, że rolnik może sam za pośrednictwem 

aplikacji zgłosić straty w swoim gospodarstwie wynikające z suszy. Rolnik sam indywidualnie 

szacuje procent zniszczeń i wystarczy tylko 1% aby otrzymać kwotę 5 000 zł. Dodał, że nie 

jest wymagane ubezpieczenie…. 

Kontynuował, że część rolników już otrzymała protokoły na podstawie których otrzymają 

środki finansowe. Podał, że termin składania wniosków poprzez aplikację mija 31.10.2022r. 

jednak w tym celu trzeba mieć założony profil zaufany. 

Zaproponował przeprowadzenie szkolenia dla rolników z wypełniania aplikacji w dniu 

jutrzejszym o godz. 12.30 w Sali 01 Urzędu Gminy. Zaprosił na to spotkanie wszystkich 

rolników. Podkreślił jeszcze raz, że do złożenia wniosku należy mieć założony profil zaufany. 

 

Pani Wioletta Kuczmarska – Przewodnicząca Rady Gminy 

Zapytała Pana Sekretarza Gminy o dostępność Sali 01 w dniu jutrzejszym. 

 



3 
 

Pan Dariusz Meller – Sekretarz Gminy 

Odpowiedział Pani Przewodniczącej, że sala na pewno będzie wolna. 

Pan Przemysław Wyrostkiewicz 

Dodał do wypowiedzi Pana Andrzeja Pączkowskiego, że otrzymany protokół należy 

wydrukować, podpisać i złożyć do Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa w 

Skępem do dnia 15 listopada 2022r. wraz z wypełnionym wnioskiem. 

 

Pani Wioletta Kuczmarska – Przewodnicząca Rady Gminy 

Podziękowała za informacje i odnośnie pkt 27 sprawozdania Pana Wójta poprosiła o zabranie 

głosu Pana Andrzeja Kurowskiego. 

 

Pan Andrzej Kurowski – Zastępca Wójta Gminy 

Poinformował o zasadach dystrybucji węgla przez gminę, wg których wniosek o zakup węgla 

w preferencyjnej cenie będzie mogła złożyć osoba, która otrzymała dodatek węglowy. Jeśli 

ktoś kupił już węgiel ze strony PGG po cenie preferencyjnej nie będzie mógł zakupić węgla 

oda gminy. Węgiel który trafi do gminy będzie prawdopodobnie pochodził z Kolumbii, będzie 

to groszek, orzech i miał, niestety kaloryczność tego węgla jest jeszcze nie znana. 

Zwrócił uwagę, że oferowany groszek to nie ekogroszek, ponieważ groszek stosuje się w 

normalnych piecach, jest to zwykły węgiel, natomiast ekogroszek jest przeznaczony do pieców 

z podajnikiem i nie wiadomo czy groszkiem będzie można palić w piecach z podajnikiem. 

Dalej poinformował, że gmina zamierza przystąpić do sprzedaży węgla i podpisać umowę z 

importerem, będzie kupować i sprzedawać węgiel. Transport, magazynowanie i 

przetransportowanie do klienta zlecone zostanie lokalnym firmom zajmującym się sprzedażą 

węgla.  

Dodał, że informacja o naborze wniosków zostanie podana do wiadomości dopiero po wejściu 

w życie ustawy poprzez zamieszczenie informacji na stronie internetowej gminy i okólniki. 

 

Pani Przewodnicząca Rady Gminy upomniała uczestników sesji o odpowiednie zachowanie. 

 

Pan Stanisław Zych 

Zapytał kiedy będzie można nabyć węgiel od gminy. 

 

Pan Andrzej Kurowski 

Odpowiedział, że ustawa ma być podpisana na początku listopada a gmina ma trzy dni na 

zgłoszenie się, po czym gminie zostanie przydzielony opiekun. Dodał, że jak wszystko dobrze 

pójdzie to może w drugiej połowie listopada. 

 

Pan Stanisław Zych 

Czy jakieś zewnętrzne firmy zgłosiły się do współpracy. 

 

Pan Andrzej Kurowski 

Odpowiedział, że rozmowy były prowadzone z dwoma podmiotami, którzy wstępnie deklarują 

swoje usługi jednak muszą jeszcze przeliczyć koszty, ponieważ jest to dla nich nowa sytuacja. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Kuczmarska Wioletta   

Poprosiła o zadawanie pytać co do tematu dotyczącego węgla. 

W związku z brakiem pytań Prowadząca obrady poprosiła o zadawanie pytań do sprawozdania 

Wójta Gminy Tłuchowo z działalności w okresie międzysesyjnym. 

 

Głos zabrali: 
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Radny Pan Stanisław Zych 

…… 

Zadał pytanie odnośnie remontu drogi w Suminku, ponieważ nie ma tego zadania w planie 

gospodarczym, więc dlaczego zaplanowano ten remont, czy jest to jakaś premia dla Suminka. 

 

 

Pan Krzysztof Dąbkowski- Wójt Gminy Tłuchowo 

Odpowiedział przedmówcy, że w zakresie oświetlenia ulicznego umowa z Energą oświetlenie 

została wynegocjowana na cenę 950 zł za 1 mwh, jednak jeśli wejdą ustawowe obniżki cen 

energii to stawka ta też zostanie obniżona. Kontynuował dalej, że w grudniu wszystkie  

jednostki organizacyjne wraz z urzędem muszą wygospodarować 10% obniżki energii 

elektrycznej, dlatego też oświetlenie uliczne będzie wyłączane w całej Gminie………… 

 

Odnośnie drogi w Suminku odpowiedział, że jest to zwykły remont i przyznał rację Radnemu 

Zychowi, że jest to pewnego rodzaju premia za organizowanie się tej wspólnoty, za to że są 

wstanie sami pozyskać fundusze na określone rzeczy. Dodał, że ta sprawa była już omawiana 

wcześniej, zrywki decyzją Wysokiej Rady zostały przetransportowane na drogę relacji 

Suminek – Koziróg Leśny. Część tych zrywek została również dostarczona na drogi w 

Tłuchowie na wysokości zabudowań p. T blisko PZZ. 

Odnośnie tematu węgla zwrócił się do mieszkańców gminy, że nie powinni czekać na węgiel 

sprzedawany przez gminę tylko zaopatrzyć się sami, ponieważ nie wiadomo ile tego węgla 

przyjedzie. Dodał, że gmina do 30.04.2023r. będzie zajmowała się dystrybucją węgla, jednak 

nie wiadomo jakiej on będzie jakości. Decyduje kolejność złożonych wniosków. Dodatkowo 

osoba, która złoży wniosek o zakup węgla będzie musiała go kupić, nie może już z niego 

zrezygnować. Płatności za węgiel będą uiszczane w kasie urzędu w dniu odbioru węgla. Dodał, 

że gmina podpiszę umowę z lokalnymi przedsiębiorcami Panem Listkowskim i Panem 

Jankowskim. Podkreślił, że nie ma możliwości wycofania się z odbioru węgla, żeby poczekać 

na kolejny transport, jeśli ktoś ma w danym dniu otrzymać węgiel to nie może już z niego 

zrezygnować. 

Podsumowując jeszcze raz powtórzył, że gmina zajmie się handlem węglem przy 

wykorzystaniu dwóch podmiotów. Mieszkańcy składają do gminy wnioski o zakup węgla i 

według kolejności złożenia wniosków węgiel będzie sprzedawany.  

Na koniec jeszcze raz apelował do mieszkańców aby sami zaopatrywali się w węgiel i nie 

czekali. 

 

Radna Pani Jadwiga Stawarz 

Zapytała czy na drodze w Suminku będzie położony tylko sam destrukt czy jeszcze sprysk. 

 

Pan Krzysztof Dąbkowski- Wójt Gminy Tłuchowo 

Odpowiedział przedmówczyni, że w chwili obecnej tylko destrukt, jednak w przyszłości 

chciałby aby sołectwa się  dogadały i przeznaczyły środki z funduszu sołeckiego na sprysk. 

 

Radny Pan Stanisław Zych 

Zapytał do kogo będzie się składało wnioski o węgiel. 

 

Pan Krzysztof Dąbkowski- Wójt Gminy Tłuchowo 

Odpowiedział, że nie wyznaczył jeszcze osobowego składu, który będzie zajmował się tym 

zadaniem. Dodał jeszcze, że nowelizacja ustawy o dodatku węglowym przewiduje, że jeśli ktoś 

miał zgłoszone do 11.08.2022r. dwa piece i prowadzi dwa oddzielne gospodarstwa to każdemu 

z tych osób będzie należał się dodatek węglowy. 
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Radny Pan Paweł Grąbczewski 

Odnośnie energii elektrycznej zapytał co z pomysłem zmiany oświetlenia ulicznego ze 

zwykłych lamp na ledy. 

 

Pan Krzysztof Dąbkowski- Wójt Gminy Tłuchowo 

………. 

Odnośnie wymiany lamp wyjaśnił, że negocjacje będą prowadzone dopiero po przyjęciu zmian 

do uchwały budżetowej. 

 

Radny Pan Ignacy Sobiecki 

Zapytał na czym polegałaby przebudowa i funkcja domu sąsiedzkiego. 

 

Pan Krzysztof Dąbkowski- Wójt Gminy Tłuchowo 

Odpowiedział, że cały czas czeka na pomysły od Państwa Radnych na ten obiekt, na co go 

przeznaczyć. 

Zaproponował aby ten obiekt był miejscem spotkań mieszkańców całej gminy, aby każdy mógł 

przyjść porozmawiać wypić przysłowiową herbatkę, zagrać w coś lub coś kupić. Dodał, że nie 

będzie to zasadzie domu dziennej opieki. Chciałby aby było to miejsce w którym ludzie 

organizowaliby sobie czas, mogłyby się też odbywać ćwiczenia ruchowe. Poinformował, że po 

przyjęciu zmian w budżecie zleci inwentaryzację tego budynku i ……..…. Szacuje, że koszt 

tej inwestycji wyniesie ok. 2 mln zł, więc konieczne będzie skorzystanie ze środków unijnych, 

ponieważ bez dofinansowania gmina nie jest wstanie tego zadania zrealizować. Dodał, że 

docierały do niego głosy o potrzebie utworzenia żłobka, jednak uważa, że liczba dzieci, które 

korzystałaby z tej opieki będzie niewielka, ponieważ do przedszkola przyjmowane są dzieci 

od 2,5 lat.  

Na koniec zachęcił wszystkich do zgłaszania sowich pomysł na modernizacje budynku po 

Krysie.  

 

Pani Przewodnicząca zapytała czy są pytania do przedstawionego przez Pana Wójta 

sprawozdania z okresu międzysesyjnego.  

 

Nikt nie zabrał głosu 

 

W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Kuczmarska Wioletta 

zamknęła dyskusję. 

 

Przystąpiono do  głosowania nad przyjęciem Sprawozdania Wójta Gminy Tłuchowo  

z działalności w okresie międzysesyjnym od 6 września 2022r. do 26 października 2022r. 

 

 

Za przyjęciem Sprawozdania Wójta Gminy Tłuchowo z działalności w okresie  

międzysesyjnym od 6 września 2022r. do 26 października 2022r.głosowało 13 Radnych. 

Nikt nie głosował przeciw. Nikt nie wstrzymał się od głosu. 

(Imienny wykaz radnych w sprawie powyższego głosowania stanowi załącznik nr 5 do 

protokołu.) 

Sprawozdanie Wójta Gminy Tłuchowo z działalności w okresie międzysesyjnym  

od 6 września 2022r. do 26 października 2022r. stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
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Prowadząca obrady ogłosiła przerwę. 

Wznowiono obrady XXXVI Sesji Rady Gminy po przerwie. Liczba Radnych po 

przerwie 13. 

 

Ad. pkt 3 

Przewodnicząca Rady Gminy– Wioletta Kuczmarska poprosiła o przedłożenie 

Informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy za I półrocze 2022 roku. 

 

Pan Krzysztof Dąbkowski- Wójt Gminy Tłuchowo przedłożył Informację o przebiegu 

wykonania budżetu gminy za I półrocze 2022 roku. 

(Informacja o przebiegu wykonania budżetu gminy za I półrocze 2022 roku stanowi załącznik 

nr 7 do protokołu.) 

 

Ad. pkt 4 

 

Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Kuczmarska Wioletta otworzyła dyskusję nad 

przestawioną Informacją o przebiegu wykonania budżetu gminy za I półrocze 2022 roku. 

 

Głos zabrali: 

Radny Pan Ignacy Sobiecki 

Zwrócił się do Pana Wójta, że cieszy się, że jego wniosek dotyczący wcześniejszej spłaty 

kredytu wraz z odsetkami został przeanalizowany i zrealizowany. Dodał jeszcze, że również 

uważa za słuszne ulokowanie pieniędzy, ponieważ w następnym roku gmina na pewno będzie 

realizowała inwestycje…….. 

 

W związku z tym, iż nikt nie miał pytań co do przedłożonej informacji o przebiegu wykonania 

budżetu gminy za I półrocze 2022 roku, w dalszej kolejności Pani Tamara Kalinowska – 

wiceprzewodnicząca Rady Gminy odczytała uchwałę RIO Nr 15/I/2022 Składu Orzekającego 

Nr 8 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 23 września 2022 roku w 

sprawie wyrażenia opinii o przedłożonej przez Wójta Gminy Tłuchowo informacji o przebiegu 

wykonania budżetu gminy za I półrocze 2022 roku.  

(Uchwała RIO stanowi załącznik nr 8 do protokołu.) 

 

Ad. pkt 5 

Prowadząca obrady poprosiła o przedstawienie Informacji o stanie realizacji zadań 

oświatowych Gminy Tłuchowo w roku szkolnym 2021/2022. 

 

Pan Krzysztof Dąbkowski- Wójt Gminy Tłuchowo 

Poinformował, że Państwo Radni otrzymali niniejszą informację przygotowaną przez panią 

Uczciwek. Dodał, że niniejsza informacja została również przedstawiona podczas obrad 

Komisja Oświaty. 

W swojej wypowiedzi odniósł się do malejącej liczby uczniów w szkołach, ilości etatów 

nauczycielskich, rosnącej kwocie środków finansowych wydatkowanych na oświatę w 
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stosunku do otrzymywanej subwencji oświatowej, przeprowadzonych w szkołach i 

przedszkolu remontach, osiągnięć uczniów. 

Podziękował również Pani Hannie Kozakiewicz- Dyrektorowi Publicznej Szkoły Podstawowej 

w Tłuchowie za zorganizowanie Święta Rodziny na stadionie gminnym, a także za odnowienie 

sposobem gospodarczym pomieszczeń w budynku szkoły. Pani Małgorzacie Kamińskiej – 

Dyrektor Publicznej Szkoły Podstawowej w Mysłakówku i Panu Michałowi Kowalskiemu 

oraz rodzicom za zorganizowanie Święta Rodziny w Mysłakówku. 

Na koniec podsumował, że szkoła poza funkcją edukacyjną pełni funkcję wychowawczą i 

niech tak pozostanie. 

(Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Tłuchowo w roku szkolnym 

2021/2022 stanowi załącznik nr 9 do protokołu.) 

 

 

Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Kuczmarska Wioletta otworzyła dyskusję nad 

Informacją o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Tłuchowo  

w roku szkolnym 2021/2022. 

Nikt nie zabrał głosu w sprawie Informacji o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy 

Tłuchowo w roku szkolnym 2021/2022. 

 

W związku z brakiem pytań, Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Wioletta Kuczmarska 

zamknęła dyskusję w powyższym temacie. 

 

 

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Wioletta Kuczmarska przeszła do podjęcia 

uchwał. 

 

Ad. pkt 6a) 

Pani Wioletta Kuczmarska poinformowała, że przed sesją Państwo Radni otrzymali uchwałę 

Komisji Skarg Wniosków i Petycji w sprawie rozpatrzenia petycji, więc uważa że nie trzeba 

odczytywać uzasadnienia ponieważ każdy Radny się już z nim zapoznał. Dalej zapytała czy w 

związku z tą uchwałą są jakieś pytania. 

 

Radny Pan Ignacy Sobiecki 

Zwrócił uwagę na to, że uchwała jest w sprawie rozpatrzenia petycji, jednak samej petycji nie 

otrzymał i nie wie kim jest osoba która złożyła tą petycję i w ogóle jakiej treści jest petycja, 

jak jest uzasadniona i dlatego nie wie jak ma zagłosować nad tą uchwałą. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Wioletta Kuczmarska 

Poprosiła o odczytanie treści petycji. 

 

Pani Ewelina Uczciwek – inspektor ds. oświaty 

Odczytała treść petycji. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Wioletta Kuczmarska 

Zapytała o uwagi do projektu uchwały. 
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Nikt nie zabrał głosu nad projektem uchwały. 

 

W związku z brakiem pytań przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie 

rozpatrzenia petycji. 

 

Za podjęciem uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji głosowało 13 Radnych. 

Nikt nie głosował przeciw, nikt się nie wstrzymał. 

(Imienny wykaz radnych w sprawie powyższego głosowania stanowi załącznik nr 7 do 

protokołu.) 

 

Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie rozpatrzenia petycji. 

(Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu.) 

 

Ad. pkt 6b) 

Pani Wioletta Kuczmarska-Przewodnicząca Rady Gminy  

Zapytała czy są uwagi do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad 

udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

dyrektorowi, wicedyrektorowi i nauczycielowi, który obowiązki kierownicze pełni w 

zastępstwie oraz ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

nauczycieli pedagogów, psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych, doradców 

zawodowych. 

 

Nikt nie zabrał głosu w sprawie projektu uchwały. 

 

W związku z brakiem pytań przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie zasad udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć dyrektorowi, wicedyrektorowi i nauczycielowi, który obowiązki 

kierownicze pełni w zastępstwie oraz ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

godzin zajęć nauczycieli pedagogów, psychologów, logopedów, terapeutów 

pedagogicznych, doradców zawodowych. 

 

Za podjęciem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad udzielania i rozmiaru zniżek 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dyrektorowi, wicedyrektorowi i 

nauczycielowi, który obowiązki kierownicze pełni w zastępstwie oraz ustalenia 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli pedagogów, 

psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych, doradców zawodowych głosowało 

15 Radnych. 

Nikt nie głosował przeciw, nikt się nie wstrzymał. 

(Imienny wykaz radnych w sprawie powyższego głosowania stanowi załącznik nr 9 do 

protokołu.) 

 

Rada Gminy podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie zasad udzielania i 

rozmiaru zniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dyrektorowi, 

wicedyrektorowi i nauczycielowi, który obowiązki kierownicze pełni w zastępstwie oraz 

ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli pedagogów, 

psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych, doradców zawodowych. 

(Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu.) 

 

 

Ad. pkt 4c) 
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Pani Wioletta Kuczmarska-Przewodnicząca Rady Gminy  

Poprosiła o przedstawienie projektu uchwały w sprawie wniesienia odpowiedzi na skargę 

Prokuratora Rejonowego w Lipnie z 29 czerwca 2022 roku. sygn. akt: 4078-0. Pa 25.2022. 

 

Projekt uchwały przedstawił Pan Dariusz Meller – Sekretarz Gminy, który poinformował, że 

prokurator wniósł skargę na uchwałę Rady Gminy z 2018 roku zmienionej w 2019 roku. Skarga 

wpłynęła do Rady Gminy, dlatego to Rada Gminy musi na nią odpowiedzieć i odesłać w ciągu 

30 dni do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Bydgoszczy. Dodał że w związku z 

powyższym podjęcie tej uchwały jest jednocześnie odpowiedzią na skargę. 

 

Głos zabrali: 

Radny Pan Ignacy Sobiecki 

Zapytał co będzie w sytuacji kiedy Wojewódzki Sąd Administracyjny unieważni w części 

przedmiotową uchwałę, jakie będą skutki finansowe i prawne dla Gminy z tego tytułu oraz czy 

Gmina będzie musiała wtedy zwrócić pobrane od firm na podstawie tych uchwał opłaty. 

 

Pan Krzysztof Dąbkowski- Wójt Gminy Tłuchowo 

Odpowiedział, że w przedstawionej przez Pana Radnego Sobieckiego sytuacji, Gmina nie 

poniesie żadnych skutków. Przybliżył istotę problemu, że ustawodawca w ustawie nie 

uzależnia wysokości stawek za zajęcie pasa drogowego od tego czy ma to miejsce w terenie 

zabudowanym czy niezabudowanym, natomiast w uchwale podjętej przez Radę Gminy stawki 

za zajęcie pasa drogowego zostały zróżnicowane właśnie ze względu na ten podział. Dodał, że 

zdaniem prokuratora taki podział jest niezgodny z prawem, ponieważ na podstawie ustawy 

obowiązuje jedna stawka niezależnie od terenu w którym ma miejsce zajęcie pasa drogowego.  

Wyjaśnił również, że gmina podejmując tą uchwałę brała pod uwagę fakt, że zajęcie pasa 

drogowego jest znacznie bardziej uciążliwe w terenie zabudowanym. 

Uważa, że uchylenie w części przedmiotowej uchwały nie spowoduje skutków finansowych 

dla gminy, natomiast w takiej sytuacji zaczną obowiązywać stawki maksymalne ustalone przez 

ustawodawcę. Dodał, że Gmina Tłuchowo nie jest jedną gminą, która boryka się z tym 

problemem. 

Dalej kontynuował, że drugim zarzutem prokuratora było zastosowanie w uchwale przy 

poborze i rozliczaniu opłat terminu „roku kalendarzowego”, zamiast „roku”,  którym 

ustawodawca posługuje się w ustawie. Wyjaśnił jednocześnie, że ta zmiana zadziała na 

niekorzyść inwestorów. 

Podsumował jeszcze raz, że Gmina nie powinna ponieść żadnych skutków finansowych, ale 

jak będzie to się okaże.  

 

Radny Pan Ignacy Sobiecki 

W tym samym temacie poinformował, że przeanalizował skargę wczoraj i podziela pogląd 

prokuratora, że uchwała została podjęta niezgodnie z ustawą, ponieważ wprowadzony został 

podział na teren zabudowany i niezabudowany. Kontynuował dalej, że nie można wydawać 

uchwał w sposób rozszerzający w stosunku do ustawy, natomiast Gmina wprowadziła stawki 

uzależnione od terenu zabudowanego i niezabudowanego. Jego zdaniem sąd uchyli uchwałę w 

tej części. Poparł również stanowisko prokuratora  co do użycia w uchwale terminu „roku 

kalendarzowego”, ponieważ ustawa nie dopuszcza takiego rozdzielenia, rok jest rokiem. 

Dodał, że analizował czy w sytuacji uchylenia uchwały będą obowiązywać stawki ustawowe i 

nie jest co do tego przekonany. Jego zdaniem w takiej sytuacji Gmina będzie musiała oddać 

pieniądze firmom, od których pobrane zostały opłaty. 

Odniósł się do zapisów odpowiedzi na skargę, w których Gmina zobowiązuje się do 

poprawienia zaskarżonej uchwały w najbliższym czasie i apelował żeby zrobić to jak 
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najszybciej i nie zwlekać, żeby nie okazało się, że Gmina będzie musiała oddawać pieniądze. 

Jeszcze raz na koniec wnioskował o jak najszybsze poprawienie uchwały. 

 

Prowadząca obrady zapytała Radnych o uwagi do projektu uchwały. 

Nikt więcej nie zabrał głosu. 

 

W związku z brakiem pytań przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w sprawie 

wniesienia odpowiedzi na skargę Prokuratora Rejonowego w Lipnie z 29 czerwca 2022 

roku. sygn. akt: 4078-0. Pa 25.2022. 

 

Za podjęciem uchwały w sprawie wniesienia odpowiedzi na skargę Prokuratora 

Rejonowego w Lipnie z 29 czerwca 2022 roku. sygn. akt: 4078-0. Pa 25.2022. głosowało 

15 Radnych. 

Nikt nie głosował przeciw, nikt się nie wstrzymał. 

(Imienny wykaz radnych w sprawie powyższego głosowania stanowi załącznik nr 11 do 

protokołu.) 

 

Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie wniesienia odpowiedzi na skargę Prokuratora 

Rejonowego w Lipnie z 29 czerwca 2022 roku. sygn. akt: 4078-0. Pa 25.2022.. 

(Uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu.) 

 

Ad. pkt 4d) 

Prowadząca obrady poprosiła o przedstawienie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w 

sprawie przyjęcia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Tłuchowo. 

 

Projekt uchwały przedstawił Pan Dariusz Meller – Sekretarz Gminy Tłuchowo, który 

poinformował że na podstawie pierwszego Regulaminu odpady komunalne zbierane były raz 

w miesiącu,  4 lata temu w związku ze zmianą przepisów ustawodawca zobowiązywał gminy 

na obszarach wiejskich do odbioru odpadów co najmniej raz na dwa tygodnie w okresie od 

marca do października, natomiast w poprzednim roku przepisy znowu uległy zmianie i na 

terenach wiejskich można odbierać odpady raz w miesiącu jednak za zgodą Sanepidu. Dodał, 

że w ubiegłym roku Sanepid nie zgodził się na takie rozwiązanie jednak w tym roku Gmina po 

raz kolejny wystąpiła  z wnioskiem o umożliwienie odbioru odpadów raz w miesiącu z tym, że 

w okresie od czerwca do sierpnia pozostaje dwutygodniowy system odbioru odpadów, na co 

Sanepid wyraził zgodę. Podsumował, że w okresie od czerwca do sierpnia zbiórka odpadów 

będzie odbywała się raz na dwa tygodnie a w pozostałe miesiące raz w miesiącu. Dodał, że 

takie rozwiązanie może wpłynąć na obniżenie kosztów a  jednocześnie nie wpłynie negatywnie 

na cały system odbioru odpadów. 

 

Prowadząca obrady zapytała Radnych o uwagi do projektu uchwały. 

Nikt więcej nie zabrał głosu. 

 

W związku z brakiem pytań przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie przyjęcia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Tłuchowo. 

 

Za podjęciem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie Gminy Tłuchowo głosowało 15 Radnych. 

Nikt nie głosował przeciw, nikt się nie wstrzymał. 
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(Imienny wykaz radnych w sprawie powyższego głosowania stanowi załącznik nr 13 do 

protokołu.) 

 

Rada Gminy podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie przyjęcia regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Tłuchowo. 

(Uchwała stanowi załącznik nr 14 do protokołu.) 

 

Ad. pkt 4e) 

Prowadząca obrady zapytała o uwagi do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów 

w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi. 

 

Nikt nie zabrał głosu. 

 

W związku z brakiem pytań przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w 

zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 

zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości 

opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

 

Za podjęciem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia szczegółowego sposobu 

i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez 

właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi głosowało 

15 Radnych. 

Nikt nie głosował przeciw, nikt się nie wstrzymał. 

(Imienny wykaz radnych w sprawie powyższego głosowania stanowi załącznik nr 15 do 

protokołu.) 

 

Rada Gminy podjęła uchwałę zmieniającą  uchwałę w sprawie określenia szczegółowego 

sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od 

właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez 

właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

(Uchwała stanowi załącznik nr 16 do protokołu.) 

 

Ad. pkt 4f) 

Prowadząca obrady zapytała o uwagi do projektu uchwały w sprawie utworzenia i 

przystąpienia do Stowarzyszenia na rzecz Gmin i Powiatu Lipnowskiego „Wspólnie dla 

przyszłości”. 

 

Nikt nie zabrał głosu. 

 

W związku z brakiem pytań przystąpiono do głosowania nad projektem  uchwały w sprawie 

utworzenia i przystąpienia do Stowarzyszenia na rzecz Gmin i Powiatu Lipnowskiego 

„Wspólnie dla przyszłości”. 

 

Za podjęciem  uchwały w sprawie utworzenia i przystąpienia do Stowarzyszenia na rzecz 

Gmin i Powiatu Lipnowskiego „Wspólnie dla przyszłości” głosowało 15 Radnych. 
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Nikt nie głosował przeciw, nikt się nie wstrzymał. 

(Imienny wykaz radnych w sprawie powyższego głosowania stanowi załącznik nr 17 do 

protokołu.) 

 

Rada Gminy podjęła uchwałę  w sprawie utworzenia i przystąpienia do Stowarzyszenia 

na rzecz Gmin i Powiatu Lipnowskiego „Wspólnie dla przyszłości”. 

(Uchwała stanowi załącznik nr 18 do protokołu.) 

 

Ad. pkt 4g) 

Prowadząca obrady poprosiła o przedstawienie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w 

sprawie budżetu Gminy Tłuchowo na rok 2022. 

 

Pan Krzysztof Dąbkowski – Wójt Gminy Tłuchowo 

Poinformował, że w uchwale zmieniającej budżet wprowadza się dodatkowe dochody. Zmiany 

wynikają z możliwości pozyskania środków finansowych. Dalej zaproponował aby ogłosić 

przetarg na Stację Uzdatniania Wody aby pozyskać wykonawcę i rozpocząć roboty, ponieważ 

zgodnie z otrzymaną promesą od momentu podpisania umowy Gmina ma 1 rok na 

zrealizowanie tego przedsięwzięcia, a w obecnym czasie bardzo ciężko jest pozyskać 

wykonawcę. Kontynuował, że zgodnie z postanowieniami Polskiego Ładu po podpisaniu 

umowy z wykonawcą Gmina ma obowiązek niezwłocznie przekazać na konto wykonawcy 5% 

wartości zadania w formie zaliczki, natomiast pozostała kwota pochodząca już z Polskiego 

Ładu jest wypłaca po zrealizowaniu określonego przedsięwzięcia. W przypadku omawianej 

inwestycji 5% od jej wartości wynosi 290 000 zł, które Gmina będzie musiała wpłacić jeszcze 

w tym roku, jeśli  przetarg zostanie ogłoszony w tym roku. Wyjaśnił, że na chwilę obecną nie 

mógł znaleźć w budżecie kwoty 290 000 zł na ten cel. Dodał, że kwota jaką Gmina dysponuje 

to 110 000 zł, więc brakuje jeszcze 180 000 zł dlatego też postanowił zaciągnąć pożyczkę w 

wysokości 180 000 zł żeby to przedsięwzięcie realizować, jednak będzie robił wszystko aby 

tej pożyczki nie zaciągać. 

 

W dalszej kolejności odczytał uzasadnienie uchwały i następnie poprosił o wprowadzenie 

następujących autopoprawek: 

- zwiększenie planu dochodów i wydatków z tytułu dotacji celowej na sfinansowanie wypłat 

dodatków osłonowych oraz kosztów obsługi tego zadania w wysokości 2% łącznej kwoty 

dotacji o 140 464,37 zł; 

- przeniesienie planu wydatków w ramach środków Funduszu Pomocy na dodatkowe zadania 

oświatowe w planie Publicznej Szkoły Podstawowej w Mysłakówku i w planie Przedszkola 

Publicznego w Tłuchowie: 

a) tj. w planie szkoły w Mysłakówku:  

- zwiększenie planu w § 4010 – wynagrodzenia osobowe pracowników o 272,00 zł 

- zwiększenie planu w § 4110 – składki na ubezpieczenia społeczne o 544,00 zł 

- zmniejszenie planu w § 4790 – wynagrodzenia osobowe nauczycieli o 816,00 zł 

 

b) w planie przedszkola w Tłuchowie:  

- zwiększenie planu w § 4010 – wynagrodzenia osobowe pracowników o 210,00 zł 

- zmniejszenie planu w § 4790 – wynagrodzenia osobowe nauczycieli o 210,00 zł 

- przeniesienie planu wydatków w ramach bieżącego utrzymania mienia komunalnego w 

rozdziale 70007 w wysokości 1 000,00 zł poprzez zmniejszenie planu w § 4300 – zakup usług 

pozostałych i zwiększenie planu w paragrafie 4270 – zakup usług remontowych w celu 

zapewnienia środków finansowych na wymianę okien w budynku komunalnym w Jasieniu. 
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Podsumował, że powyższe zmiany rzutują na sentencję uchwały, załączniki oraz na 

WPF 

 

Pani Przewodnicząca Rady Gminy zapytała o uwagi do projektu uchwały. 

 

Głos zabrali: 

Radny Pan Ignacy Sobiecki 

Zapytał dlaczego zmieniana jest nazwa zadania w Kozirogu Leśnym z remizy na świetlice 

wiejską, skoro budynek nie jest jeszcze świetlicą wiejską. 

 

Pan Krzysztof Dąbkowski – Wójt Gminy Tłuchowo 

Odpowiedział, że OSP w Kozirogu Leśnym w dniu 01 marca 2022r. w związku z potrzebą 

przyjęcia obywateli ukraińskich z uwagi na konflikt zbrojny na Ukrainie podpisała z Gminą 

porozumienia o przekazaniu tego obiektu w zasób Gminy na zasadzie użyczenia na cele 

prowadzenia świetlicy wiejskiej. 

Dodał, że sołectwo Koziróg Leśny wnioskowało do Starostwa Powiatowego w Lipnie w 

ramach IAS o doposażenie świetlicy wiejskiej, dlatego na wniosek Pani Sołtys chcemy 

ujednolicić nazewnictwo. Podsumował, że obiekt jest obecnie w posiadaniu Gminy, a użytkują 

go strażacy. 

 

Radny Pan Ignacy Sobiecki 

Zaproponował, aby OSP Koziróg Leśny wystąpiła z wnioskiem o przejęcie przez Gminę 

omawianego obiektu, wtedy sprawa byłaby uregulowana. 

 

Pan Krzysztof Dąbkowski – Wójt Gminy Tłuchowo 

Odpowiedział, że w tym roku ta sprawa będzie uregulowana, ponieważ straż już wystąpiła z 

takim wnioskiem i na następnej sesji zostanie przedłożony stosowny projekt uchwały 

regulującej tą kwestię. 

 

 Nikt więcej nie zabrał głosu. 

 

W związku z brakiem pytań przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie budżetu Gminy Tłuchowo na  rok 2022 z autopoprawkami. 

 

 

Za podjęciem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Gminy Tłuchowo na  rok 

2022 z autopoprawkami głosowało 15 Radnych. 

Nikt nie głosował przeciw, nikt się nie wstrzymał. 

(Imienny wykaz radnych w sprawie powyższego głosowania stanowi załącznik nr 19 do 

protokołu.) 

 

Rada Gminy podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie budżetu Gminy Tłuchowo 

na  rok 2022. 

(Uchwała stanowi załącznik nr 20 do protokołu.) 

 

Ad. pkt 4f) 

Prowadząca obrady poprosiła o przedstawienie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w 

sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Tłuchowo na lata 2022-2034. 
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Pani Przewodnicząca Rady Gminy zapytała o uwagi do projektu uchwały. 

 

Nikt nie zabrał głosu. 

 

W związku z brakiem pytań przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Tłuchowo na lata 2022-

2034 z autopoprawkami. 

 

Za podjęciem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Tłuchowo na lata 2022-2034 z autopoprawkami głosowało 15 

Radnych. 

Nikt nie głosował przeciw, nikt się nie wstrzymał. 

(Imienny wykaz radnych w sprawie powyższego głosowania stanowi załącznik nr 21 do 

protokołu.) 

 

Rada Gminy podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Tłuchowo na lata 2022-2034. 

(Uchwała stanowi załącznik nr 22  do protokołu.) 

 

Pani Przewodnicząca zarządziła przerwę w obradach. 

Obrady XXXIII Sesji Rady Gminy zostały wznowione pop przerwie, stan Radnych na 

sali obrad -15. 

 

Ad. pkt 6 i 7 

Wnioski i zapytania 

 

Głos zabrali: 

Radny Pan Paweł Grąbczewski 

Poprosił  o zadysponowanie kosiarki na drogi gminne w Mysłakówku w strategicznych 

miejscach, które wskaże. 

 

Radna Pani Joanna Bukowska 

Podziękowała za uporządkowanie parku przed festynem. 

 

Radny Pan Stanisław Zych 

Zapytał, czy świetlice wiejskie mogą skorzystać z dofinansowania na węgiel. 

 

Pan Krzysztof Dąbkowski – Wójt Gminy Tłuchowo 

Odpowiedział przedmówcy, że z tego dofinansowania będą mogły skorzystać tylko 

gospodarstwa domowe ale czeka  na rozwiązanie tej kwestii przez rząd. Poinformował, że 

Gmina zdecydowała oddać kotłownię w  dworku w Jasieniu w użytkowanie mieszkańcom za 

ich zgodą ze względów finansowych.  Jedynym pocieszeniem, jest to, że budynek szkoły 

Podstawowej w Tłuchowie jest ogrzewany gazem i umowa na dostarczanie gazu jest bardzo 

korzystna. Podsumował, że na chwilę obecną nie ma taryfy ulgowej dla przedsiębiorców. 

Odnośnie skoszenia poboczy odpowiedział, że w tym temacie pomoże Gminna Spółka Wodna 

i po okresie żniw zostaną skoszone wraz z tymi miejscami, które wskaże Radny Grąbczewski. 

Apelował po raz kolejny do rolników o to aby nie wyrzucali kamieni z pól na pas drogowy, 

ponieważ w taki sposób można łatwo uszkodzić sprzęt. Ostrzegł rolników, że ostatni raz 
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kamienie zostaną zebrane i jeśli przy następnym koszeniu w pasie drogowym będą znajdować 

się kamienie pracownicy gminni przerzucą je na pole rolnika. 

 

Radny Pan Jan Kokosza 

Zapytał o okres gwarancyjny nowej drogi w Kłobukowie i poprosił o wykoszenie trzcin w 

rowie. 

Poprosił również o odnowienie barierek przy drodze powiatowej na wjeździe do Kłobukowa, 

gdzie  z jednej strony znajdują się barierki a z drugiej strony są barierki pozarywane. 

Odniósł się także do kwestii braku funduszy na naprawę schodów w dworku w Kłobukowie i 

dodał, że jest zniesmaczony tym faktem. 

 

Pan Krzysztof Dąbkowski – Wójt Gminy Tłuchowo 

Odpowiedział przedmówcy, że Gmina bardzo dużo zainwestowała w Kłobukowie wraz 

budową przydomowej oczyszczalni ścieków. 

Odnośnie schodów stwierdził, że wymagają one pilnego remontu i zaproponował 

sfinansowanie tego remontu z funduszu sołeckiego Kłobukowa. Dodał, że sołectwo 

Kłobukowo ma jeszcze 7 000 zł do dyspozycji i jeśli mieszkańcy zgodziliby się aby te 

pieniądze przeznaczyć na remont schodów w dworku, to remont ten zostałby przeprowadzony 

jeszcze w tym roku. 

W kwestii barierek odpowiedział, że Zarząd Dróg i Pan Starosta zna tą sprawę i na pewno się 

tym zajmie, natomiast ze względów bezpieczeństwa dla gminy priorytetem jest zamontowanie 

barierek przy drodze wojewódzkiej koło Dino i właśnie w tym celu czyni pewne starania. 

Co do nowo wybudowanej drogi w Kłobukowie odpowiedział, że droga ta jest wykonana 

prawidłowo zgodnie z technologią. Dodał, że przekazano jeden zestaw kruszywa na potrzeby 

mieszkańców. Ores gwarancji wynosi 5 lat. 

Na koniec poinformował, że obcinanie poboczy będzie kontynuowane, najwięcej w 

październiku przed zimą. 

 

Radny Pan Jan Kokosza 

Poprosił Panią Sołtys Kłobukowa o zwołanie Zebrania Wiejskiego w celu podjęcia decyzji w 

sprawie przeznaczenia funduszu sołeckiego na remont schodów w dworku. 

 

Wioletta Kuczmarska - Przewodnicząca Rady Gminy  

Zapytała czy ktoś ma jakieś zapytania lub chce zgłosić wioski. 

 

Nikt nie zabrał głosu. 

 

Ad. pkt 8 

W komunikatach Przewodnicząca Rady Gminy Pani Wioletta Kuczmarska zaprosiła na 

festyn w Jasieniu. 

 

Ad. pkt 9 

Wioletta Kuczmarska - Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że porządek obrad 

XXX Sesji Rady Gminy Tłuchowo został zrealizowany i podziękowała za aktywny udział w 

Sesji.  

 

Obrady XXXIII Sesji Rady Gminy Tłuchowo zakończono o godzinie 10 10. 
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Protokółowała:           Przewodniczyła: 

                                                                                                      

Ewelina Uczciwek                                                      Wioletta Kuczmarska 

 


